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Protokół Nr 1/2006 

 

sporządzony z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu  

Rady Gminy Wierzchlas z dnia 19 grudnia 2006 roku  

w pok. nr 15 tut. Urzędu. Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Bożena Przybyła – Przewodniczący Komisji 

2. Marcin Kowalczyk – Członek 

3. Ilona Kucharczyk – Członek 

4. Anna Olejnik – Członek 

5. Karol Sakowski – Członek 

6. Ewa Owczarek – Przewodnicząca ZNP 

7. Danuta Urbanik – Pracownik UG 

8. Magdalena Tronina – Podinspektor ds. ochrony środowiska 

9. Sabina Dura – Inspektor ds. rolnictwa i wodociągów 

10. Krzysztof Bednarek – Wójt Gminy 

11. Teresa Nowak – Skarbnik Gminy 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Bożena Przybyła – Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

 

Porządek obrad: 

1. Wybór  Zastępcy Przewodniczącego Komisji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych 

b) ustalenia wynagrodzenia dla wójta 

c) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów) 

d) miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości: 

Wierzchlas, Kraszkowice, Mierzyce – obszar zwarty pomiędzy: drogą gminną 

(działka nr 1326) – granicą administracyjną wsi – rzeką Warta – wschodnią 

granicą działek nr: 1319/1, 1301/1, oraz Łaszew Rządowy – działki nr: 263 

(część), 264, 267/3, 267/4, 267/5, 267/6 267/7, 267/8, 267/9, 529/1 (część). 

e) ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania za pracę oraz zasady 

przyznawania nauczycielom zatrudnionym                            w oświatowych 

jednostkach organizacyjnych na terenie Gminy Wierzchlas dodatków do 

wynagrodzenia i nagród. 

3. Opracowanie planu pracy komisji na rok 2007. 

4. Zaznajomienie się z projektem budżetu Gminy Wierzchlas na rok 2007. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 
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Punkt 1 

Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji. 

Komisja na Zastępcę Przewodniczącego wybrała Pana Marcina Kowalczyka. 

 

Punkt 2 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że wysokość diet przysługujących radnemu 

nie może przekroczyć w ciągu miesiąca łącznie półtorakrotności kwoty bazowej 

określonej w ustawie budżetowej. Kwota bazowa w projekcie budżetu na 2007 rok 

wynosi  1.726,74 zł. Rada Ministrów określa w drodze rozporządzenia maksymalną 

wysokość diet przysługujących radnemu w ciągu miesiąca uwzględniając liczbę 

mieszkańców gminy, oznacza to, że wysokość diet radnych jest ograniczona liczbą 

mieszkańców w gminie. Gmina Wierzchlas jest gminą do 15.000 mieszkańców i 

maksymalnie radny może dostać miesięcznie 50% półtorakrotności kwoty bazowej 

czyli 1.295 zł. 

Komisja zaproponowała, aby wysokości diet stanowiły następujący procent kwoty 

bazowej określonej w ustawie budżetowej: 

Przewodniczący Rady Gminy – 35% czyli 906 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – 15% czyli 388 zł. 

Przewodniczący Komisji Rady Gminy – 14% czyli 362 zł 

Pozostali Radni – 12% czyli 310 zł. 

Komisja proponuje, aby w przypadku jednej nieusprawiedliwionej nieobecności na 

komisji lub sesji w miesiącu obniżyć kwotę diety o 50%, natomiast w przypadku 

dwóch nieusprawiedliwionych nieobecności obniżyć kwotę dietę o 100%.  

Jeżeli nieobecności na komisjach lub sesjach zostaną usprawiedliwione                       

i udokumentowane wówczas nie obniża się kwoty przysługującej diety. 

 

b) ustalenia wynagrodzenia dla wójta 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że wynagrodzenie wójta składa się z trzech 

elementów, które są obligatoryjne, wynagrodzenie zasadnicze, określane są tak 

zwane „widełki” w rozporządzeniu Rady Ministrów, dodatek funkcyjny w tymże 

rozporządzeniu oraz w ustawie o pracownikach samorządowych przysługuje 

wójtowi dodatek specjalny stanowiący od 20% do 40% wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Wynagrodzenie zasadnicze wójta w gminie 

do 15.00 mieszkańców wynosi minimum 3450 zł., a maksimum 4630 zł., dodatek 

funkcyjny wynosi minimum 1080 zł, a maksimum 1550 zł. 

Komisja zaproponowała, aby wynagrodzenie zasadnicze wójta ponieść do kwoty 

3800, a dodatek funkcyjny do kwoty 1200 zł., dodatek specjalny na tym samym 

poziomie jak dotychczas. 
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c) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów) 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że wysokość diet sołtysów uczestniczących            

w sesjach, komisjach rady gminy oraz w naradach lub w spotkaniach 

organizowanych przez wójta wynosi obecnie 4% półtorakrotności kwoty bazowej 

czyli 102 zł. 

3 radnych głosowało aby wysokość diet sołtysów podnieść do kwoty 5% kwoty 

bazowej, 1 radny był za 4,5% kwoty bazowej, a 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

d) miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości: 

Wierzchlas, Kraszkowice, Mierzyce – obszar zwarty pomiędzy: drogą 

gminną (działka nr 1326) – granicą administracyjną wsi – rzeką Warta – 

wschodnią granicą działek nr: 1319/1, 1301/1, oraz Łaszew Rządowy – 

działki nr: 263 (część), 264, 267/3, 267/4, 267/5, 267/6 267/7, 267/8, 267/9, 

529/1 (część). 

Przewodnicząca Komisji zapytała jak wyglądają projekty planów pozostałych 

miejscowości. 

Pani Magdalena Tronina poinformowała, że projektant na którejś z sesji 

poprzedniej rady powiedział, że przedstawi projekty planów do końca tego roku dla 

wszystkich miejscowości do uzgodnień.  Dodała, że omawiane plany były już raz 

uchwalane, przy czym Urząd Wojewódzki wskazał, że są w danych uchwałach 

pewne błędy i dlatego zostały one uchylone. Następnie Pani Tronina przedstawiła    

i szczegółowo omówiła zmiany w danych uchwałach, które musiały być dokonane. 

Powiedziała, że w większości przypadków zmiany te dotyczą wysokości budynków 

usługowych bądź mieszkaniowych, geometrii dachów, obowiązku zróżnicowania 

terenów pod względem akustycznym. Jeżeli były pytania bądź wątpliwości 

udzielała od razu odpowiedzi. Powiedziała, że w Wierzchlesie będzie wrysowana 

na mapie linia zabudowy. Poinformowała radnych, że Pan Władysław Horubski, 

planista był w Urzędzie Wojewódzkim, zarówno w oddziale prawnym jak                 

i nadzoru i przedyskutował zmiany, które musiały zostać wprowadzone. 

Radny Karol Sakowski zapytał o kwoty, które dotyczą planów finansowych. 

Pani Magdalena Tronina powiedziała, że plan finansowy robi specjalista, jest to 

jeden z załączników do danej dokumentacji, a chodzi w tym o to, że są tereny, 

które w planie przeznaczyliśmy pod zabudowę, ale obecnie nie ma tam zabudowy, 

a może w przyszłości powstać osiedle, a koszty związane z uzbrojeniem takich 

terenów ponosi gmina. 

Komisja zapoznała się z planami poszczególnych miejscowości i nie wniosła 

żadnych uwag. 

 

e) ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania za pracę oraz 

zasady przyznawania nauczycielom zatrudnionym                            w 

oświatowych jednostkach organizacyjnych na terenie Gminy Wierzchlas 

dodatków do wynagrodzenia i nagród. 
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Pani Danuta Urbanik powiedziała, że regulamin określa zasady wynagradzania za 

pracę oraz przyznawania dodatków do wynagrodzenia i nagród nauczycielom 

zatrudnionym w jednostkach organizacyjnych Gminy Wierzchlas. Dodała, że 

regulamin ten był ustalony po raz pierwszy w 2000 roku w związku ze zmianą 

Karty Nauczyciela i obowiązywał do 2004 roku bez żadnych zmian. W 2004 roku 

znów nastąpiła zmiana, art. 30 ust. 6, który mówi, że organ prowadzący szkołę 

będący jednostką samorządu terytorialnego określa co roku drogę regulaminu 

obowiązującego od dnia 1 stycznia do 31 grudnia. Pani Danuta Urbanik 

poinformowała, że w załącznikach do regulaminu nic się nie zmieniło tylko co roku 

na koniec roku musi być podjęta uchwała Rady Gminy, która znów obowiązuje na 

następny rok. 

Komisja przedyskutowała regulamin wraz z załącznikami i nie wprowadziła 

żadnych zmian do danego regulaminu. Nie było również żadnych uwag ze strony 

Związków Zawodowych. 

Pani Ewa Owczarek zapytała o dokształcanie, ponieważ nauczyciele mają tylko 

zwrot kosztów za kursy i warsztaty, to zapytała czy nie można by było zrobić zwrot 

kosztów dojazdów na studia podyplomowe, tym bardziej, że wymaga się od 

nauczycieli po kilka specjalizacji.  

Pani Danuta Urbanik powiedziała, że w tej sprawie trzeba rozmawiać                    

z księgowością, jaką kwotę ma zaplanowaną w budżecie, a jak są realizowane te 

delegacje, które są wykorzystywane na kursy i warsztaty. 
 

Punkt 3 

Opracowanie planu pracy komisji na rok 2007. 

Komisja opracowała swój plan pracy na rok 2007, który stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Komisja stwierdziła również, że jeżeli  w ciągu roku będzie 

potrzeba zwołania dodatkowych posiedzeń bądź wprowadzenia dodatkowych 

punktów do podanej propozycji to zostanie to wykonane. 

 

Punkt 4 

Zaznajomienie się z projektem budżetu Gminy Wierzchlas na rok 2007. 

Przewodnicząca Komisji zapytała jak wygląda wyodrębnienie pieniędzy na 

pomoce naukowe, na sport, na środki czystości i inne. Zapytała czy nie można by 

było na świetlice szkolne wyodrębnić pewnej kwoty. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że zmieniła się klasyfikacja i każda sprawa jest       

w innym paragrafie, a wcześniej jak było wszystko w jednym paragrafie to Pani 

Skarbnik mogła podzielić wtedy pomoce naukowe na dzieci. Dodała, że nie 

powinno być z tym problemu bo dyrektor placówki ma pule pieniędzy na pomoce 

naukowe i dydaktyczne i wie gdzie co jest potrzebne. 

Radna Ilona Kucharczyk powiedziała, że placówki oświatowe mają ograniczone 

limity rozmów telefonicznych, jest to 30 zł. do „wygadania”. Są placówki, które 

organizują dużo uroczystości jak np. przedszkole w Kraszkowicach i tych 
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telefonów wykonują dużo więcej. Radna zapytała, czy nie było by takiej 

możliwości, aby ten limit do „wygadania” zwiększyć. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, dlaczego takie limity w ogóle zostały wprowadzone. 

Powiedziała, że jak szkoły przynosiły rachunki za telefony to były to ogromne 

sumy, ponieważ nie było jeszcze telefonii komórkowej, nikt nie miał swojego 

telefonu więc korzystano z telefonów ze szkół i dlatego były takie wysokie 

rachunki. 

Komisja zaproponowała, aby odstąpić od limitów rozmów telefonicznych               

w placówkach oświatowych. 

 

Radny Marcin Kowalczyk zapytał na co są przeznaczane pieniądze z alkoholi? 

Skarbnik Gminy powiedziała, że jest ustawa związana z problematyką 

rozwiązywania problemów alkoholowych, nie można tych pieniędzy przeznaczyć 

na inne cele, jak koszty związane z problematyką alkoholową. Dodała, że w gminie 

działa Gminna Komisja Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych    

i co roku opracowuje preliminarz, który radni będą zatwierdzać na sesji i tam 

można wprowadzić propozycje. Natomiast na dzień dzisiejszy zadania, które są 

wykonywanego są zgodne z ustawą i ujęte w tym preliminarzu. Pani Skarbnik 

powiedziała, że są organizowane  dwa razy w roku główne imprezy, latem               

i jesienią i na tych zawodach jest rywalizacja między szkołami i tam są upominki 

kupowane właśnie z tych pieniędzy. Poza tym w wakacje są organizowane kolonie 

dla dzieci z rodzin najuboższych, i gmina z tych pieniędzy pokrywa dowóz, opiekę 

i koszt pobytu na tych koloniach. Dodała, że z reguły połowa środków jest 

niewykorzystana. 

 

Punkt 5 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodnicząca Komisji zapoznała radnych z pismem z Kuratorium Oświaty         

w sprawie Szkoły Podstawowej w Łaszewie. 

Pani Danuta Urbanik poinformowała, że gdyby doszło do reorganizacji szkół to 

do końca lutego musiałaby być podjęta uchwała Rady Gminy o zamiarze 

likwidacji. Taka uchwała dociera do wszystkich rodziców z propozycją gdzie te 

dzieci były by umieszczone. A ostateczna uchwała o likwidacji zostaje podjęta        

w marcu już po konsultacji z rodzicami. Musi być wysłany wniosek o wyrażenie 

zgody do Kuratora Oświaty, a Kuratorium musi wyrazić pozytywną opinię              

o likwidacji, żeby było można podjąć taką uchwałę. 

 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w szkołach są świetlice i w związku       

z tym zapytała czy na te świetlice nie można by było wyodrębnić jakiejś kwoty 

pieniędzy, żeby te świetlice lepiej funkcjonowały. 

Pani Danuta Urbanik powiedziała, że co roku każda szkoła ma przydzieloną 

kwotę środków do dyspozycji na zakup pomocy. 
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Pani Magdalena Tronina zapoznała radnych z pismem Pani dr Mickiewicz. 

Poinformowała, że w 2006 roku Rada Gminy zdecydowała, że pomieszczenia 

rehabilitacji zostają oddane w użyczenie pani doktor, a dane pismo jest prośbą        

o przedłużenie tego użyczenia. 

Komisja ustosunkowała się pozytywnie do przedłużenia użyczenia. 

Pani Sabina Dura zapoznała radnych ze sprawą dotyczącą podłączenia do 

wodociągu działek letniskowych w miejscowości Kochlew. Powiedziała, że          

w 2003 roku został zgłoszony wniosek przez zainteresowanych z Kochlewa, żeby 

im wykonać wodociąg. Sprawa ta była przesuwana z roku na rok, aż w tym roku 

poprzednia Rada zdecydowała, aby tą sprawą zająć się jak będzie planowany 

budżet. Pani Sabina Dura powiedziała, że Gmina nie ma podstawy prawnej 

odmówić ludziom dostępu do wody. Poinformowała, że zainteresowania dali 

oświadczenie, że wykonają projekt i matryce, a gmina zakupuje materiał                 

i wykonuje prace sposobem gospodarczym. Pani Sabina Dura powiedziała, że ma 

prośbę, że jeżeli starczy pieniędzy w budżecie, aby dołożyć do tego zadania. 

Komisja rozpatrzyła daną prośbę pozytywnie jeśli wystarczy pieniędzy z budżetu. 

 

Przewodnicząca Komisji zapoznała radnych z pismem z Kuratorium Oświaty       

w sprawie Szkoły Podstawowej w Łaszewie. 

Wójt powiedział, że w szkole w Łaszewie jest do wymiany stolarka okienna, koszt 

około 20.000 zł. Poinformował, że była wizytatorka z Kuratorium Oświaty na tzw. 

mierzeniu jakości, po którym wystosowała pismo, z którym radni się zapoznali. 

Wójt powiedział, że już w tej chwili dzieci są przeniesione do szatni na górę, takiej 

prowizorycznie zrobionej, bo tam jest bardzo mały metraż. W piwnicy trzeba by 

było zlikwidować schody bo są za strome i nie spełniają parametrów. Następnie     

w ścianie nośnej trzeba by było wykuć drzwi i wejść bezpośrednio do sanitariatu,    

a te drzwi co są teraz to trzeba zamurować i zrobić oddzielną kuchenkę, także jest 

tego bardzo dużo do zrobienia. Pani Dyrektor mówiła, że dzieje się coś z dachem     

i trzeba by było przykryć może jakąś blachą. Niedawno wymieniono komin, jest 

nowy stalowy i nowy kocioł. Wójt powiedział, że jeśli chodzi o modernizacje 

budynku to wójt nie wie czy uzgodni to z SANEPID-em, dlatego, że ten budynek   

w żaden sposób nie jest szkołą. Natomiast jak wystąpimy z wnioskiem, i zrobimy 

taki projekt uproszczony bo taka jest procedura to mogą nas zablokować. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o spotkania z rodzicami? 

Wójt powiedział, że procedura jest taka, że do końca lutego musiałaby zapaść 

decyzja Rady Gminy i wtedy wójt zostaje wyposażony w mandat przeprowadzenia 

konsultacji społecznej z rodzicami i informuje ich co rada planuje wykonać. 

 

Następnie Przewodnicząca Komisji zapoznała radnych z pismem z Publicznego 

Przedszkola w Kraszkowicach. 

Komisja wyraziła pozytywne stanowiska do danej sprawy. 
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Radna Ilona Kucharczyk zgłosiła wniosek o zamontowanie słupka przy posesji 

Pana Nowaka w Kraszkowicach, aby samochody nie przejeżdżały po chodnika. 

 

Radna Ilona Kucharczyk zgłosiła również wniosek o zamontowanie sygnalizacji 

świetlnej na żądanie przy przejściu dla pieszych przed kaplicą w Kraszkowicach. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                               Przewodniczący 

                                                                                                   Komisji OZKiS 

Agnieszka Leszczyk  

                                                                                          Bożena Przybyła 


